

AWARD CITATION

For the commander of howitzer-artillery regiment, 1 Red Banner tank division
VORONICH BORIS VLADIMIROVICH

is recommended for order "~~RED BANNER~~" **Red Star**

- | | | |
|-----|--|--|
| 1. | Birth year | 1903 |
| 2. | Nationality | Russian |
| 3. | Social background | Worker |
| 4. | Party membership | VKP(b) member |
| 5. | In Red Army service since | 1922 |
| 6. | Participation in the civil war | Participated in the battles against White Finns |
| 7. | Wounds and contusions | None |
| 8. | Previous awards recommendations | None |
| 9. | Previous awards and commendations | Bestowed with order "RED BANNER" for exemplary performance in actions against White Finns. |
| 10. | Service in the White army or armies of other capitalistic states | None, none |
| 11. | Awardee's and his family permanent home address | <i>intentionally obscured</i> |

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Being the commander of the artillery support group of the Leningrad "S.M.Kirov" Infantry school, he managed to gather, coordinate, and unify the effort of all the different artillery units during the difficult combat operations on the Spassk sector during 25-30 August 1941. This unified artillery force delivered punishing fire at the enemy, which repelled several enemy attacks and disrupted enemy crossing over the river Vruda. A enemy artillery battery, an ammunition depot, and 4 tanks were destroyed.

The regiments performance and personally comrade VORONICH performance was commended in the assessment letter sent by the Leningrad "S.M.Kirov" Infantry school command.

In the engagements on the approaches to the station Moloskovitsy during 11-14 August 1941, the artillery regiments deadly fire fended off several ferocious enemy armour and infantry attacks. This assisted our small force in holding for 3 days one of the most decisive sectors of the front. An enemy mortar battery, up to a battalion of infantry, and 5 tanks were destroyed. One of the regiments large

caliber battery was established on an open sights position in order to provide the anti-tank defence. It was attacked by 30 enemy tanks. The battery destroyed 14 of them, the rest were routed. The battery combat performance was highly assessed by the Command of the Kemi Operative Group of forces in the decree №0308 issued on 25 August 1941.

For skilful command of his regiment in combat, for personal combat merits, for courage and bravery exhibited in the struggle against the German invaders, I recommend Mj. VORONICH to be bestowed with order "RED BANNER".

Commander of 1 Red Banner tank division
Hero of Soviet Union
Mj. General of armoured corps
/BARANOV/ *signature*

Commissar
Brigadier Commissar
/KULIK/ *signature*

05 September 1941

II. Conclusion of the superiors

III. Conclusion of Army Military Council

IV. Conclusion of the Front Military Council

НАГРАДНОЙ ЛИСТ

На командира Гаубично-Артиллерийского полка I Краснознаменной
(должность, наименование войсковой части, соединения, учреждения или заведения)

Танковой Дивизии майора ВОРОНИЧ Бориса Владимировича

(военное звание, фамилия, имя и отчество)
Орден "КРАСНОЕ ЗНАМЯ".

(наименование награды) Красная Звезда

- И
К
В
И
Ш
Д
О
П
Я
Л
Д
1. Год рождения 1903
 2. Национальность Русский
 3. Социальное положение Рабочий
 4. Партийность Член ВКП/б/
 5. С какого времени в РККА С 1922 года
 6. Участие в гражданской войне Участник боев против белофиннов
 7. Ранение или контузии Не имеет.
 8. Представлялся ли ранее к награде, когда и за что Не представлялся.
 9. Какие имеет поощрения и награды и за что Награжден Орденом "КРАСНОЕ ЗНАМЯ"
За образцовое выполнение заданий командования против белофиннов.
 10. Служба в белой или других буржуазных армиях и пребывания в плену Не был
Не служил.
 11. Постоянный адрес:

I. КРАТКОЕ, КОНКРЕТНОЕ ИЗЛОЖЕНИЕ ЛИЧНОГО БОЕВОГО ПОДВИГА ИЛИ ЗАСЛУГ

(составляется в штабе войсковой части, соединения, учреждения или заведения)

С 25.8.41 года по 30.8.41г., в боях на Сапском направлении, будучи командиром артгруппы ПП ЛПУ им. С.М. КИРОВА в сложной обстановке сумел быстро объединить все действующие разрозненные на этом участке арт. подразделения и организовать мощный артогонь по противнику, в результате чего были отбиты несколько атак противника и сорвана переправа через р. Вруда, уничтожив батарею противника, взорвав склад боеприпасов и подбив 4 танка.

Действия полка и лично тов. ВОРОНИЧА были высоко оценены в письменном боевом отзыве Командования ЛПУ.

С 11 по 14.8.41г. в боях на подступах к ст. МАЛОСКОБИЦЫ артполк своим метким и губительным огнем отбил несколько яростных атак танков и пехоты противника, чем содействовал удержанию нашими незначительными силами в течении трех дней одного из важных направлений на этом участке, уничтожив огнем минометную батарею, до батальона пехоты, подбив 5 танков противника. Одна из тяжелых батарей полка, будучи выдвинутой на открытую огневую позицию для борьбы с танками противника (прямой навод-

кой) была атакована 30 танками противника, артиллерией батареи было уничтожено 14, остальные обратились в бегство. Дальнейшая боевая работа полка также была высоко оценена Командованием КОГ в Приказе от 25.8.41 года за № 0308.

За умелое руководство боевыми действиями полка, личные боевые заслуги, мужество и отвагу, проявленную в борьбе с германским фашизмом ходатайствую о награждении Майора тов. ВОРОНИЧ орденом "КРАСНОЕ ЗНАМИ".



КОМАНДИР I КРАСНОЗНАМЕННОЙ ТАНКОВОЙ ДИВИЗИИ
Герой Советского Союза
Генерал-Майор танк. войск
(БАРАНОВ)

ВОЕННЫЙ КОМИССАР
Бригадный Комиссар
(КУЛИК)

Баранов

" 5 " сентября 1941 г.

Командир (начальник)

II. ЗАКЛЮЧЕНИЕ ВЫШЕСТОЯЩИХ НАЧАЛЬНИКОВ

III. ЗАКЛЮЧЕНИЕ ВОЕННОГО СОВЕТА ОКРУГА

IV. ЗАКЛЮЧЕНИЕ НАГРАДНОЙ КОМИССИИ НКВ СССР

Председатель